
Insändare: Naturskyddsföreningen: En önskelista 
– och ett nyårslöfte? 
Vi har en önskelista. Ett antal önskningar som skulle hjälpa till att minska 
klimatförändringarna, att bevara den biologiska mångfalden och minska kemikalier och 
gifter i mark och vatten, skriver Barbro Carlberg, ordförande Naturskyddsföreningen 
Östergötland. 

 

Knäroten är en fridlyst skogslevande orkidé, som skyddas genom 8 § artskyddsförordningen, 
skriver Barbro Carlberg, ordförande Naturskyddsföreningen Östergötland. 
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Barbro Carlberg, ordförande Naturskyddsföreningen Östergötland 

 

Vi önskar oss: 

* Återinförd flygskatt. 

* Mindre pengar till flygplatser. 

* Sänkt moms på reparationer på cyklar, kläder och skor. 

* Mer pengar till energieffektivisering. 

* Kraftigt ökade anslag till skydd av värdefull natur. 

* Kraftigt ökade anslag till att sköta värdefull natur. 

* Stöd till anslutningsavgifter för havsbaserad vindkraft. 

https://www.corren.se/av/Barbro_Carlberg,_ordf%C3%B6rande_Naturskyddsf%C3%B6reningen_%C3%96sterg%C3%B6tland


* Återinförd klimatbonus till elbilar. 

* Återinförda stadsmiljöavtal. 

* Mer pengar till klimatanpassning. 

* Mer pengar till miljömyndigheter (Naturvårdsverket, Kemikalieinspektionen, Havs- och 
vattenmyndigheten och Skogsstyrelsen). 

* Mer pengar till miljöövervakning. 

* Ökat bistånd. 

* Mer pengar till civilsamhällesorganisationer. 

* Mer pengar till havs- och vattenmiljöer. 

* Mer pengar till järnväg. 

* Utredningsdirektiv från regeringen i syfte att öka skyddet av hotade växter, djur och naturtyper. 

Det kan väl inte vara för mycket begärt att alla dessa önskemål uppfylls inom en tvåårsperiod? 
Nä, det måste ju vara enkelt, regeringen har ju faktiskt lyckats fatta beslut precis tvärtom på 
samtliga punkter sedan hösten 2022. Då kan man också göra om och den här gången göra rätt. 

Till nyåret vill vi därför gärna se ett löfte från regeringen, ett nyårslöfte att uppfylla dessa 
önskemål. Fram till dess att vi ser det löftet, från denna regering eller den som kommer sen, kan 
vi däremot lova en sak: Naturskyddsföreningen lovar att kämpa för vår gemensamma natur, 
precis som vi gjort varje dag sedan 1909. Naturskyddsföreningen har bidragit till att vi har 
miljölagstiftning, skydd av naturområden och att det finns miljömärkning av varor och tjänster. 
Nu handlar det om klimat, skog, pfas och annat.  

Vi hoppas att många vill vara med i det arbetet och påverka här i vårt Östergötland. Gör 2025 till 
ditt natur-, klimat- och miljöår! 

 


